Мехоношина Галина Владимировна
учитель английского языка
МБОУ СОШ №8
Г.Краснокамск, Пермский край

ABBREVIATED WORDS
Описание работы: презентация, созданная к УМК  «Enjoy English» для 8 класса. 
Биболетова М.З., Трубанева Н.Н. Английский язык с удовольствием./ Enjoy English: Учебник для 8 кл. – Обнинск: Титул, 2013.

Методические рекомендации
Цель: демонстрация способов образования аббревиатур и обучение чтению аббревиатур в английском языке.
Слайд 1 (титульный)
T.: Read the title. What are “abbreviated words”?
Учащиеся высказывают свои предположения, Когда высказана правильная версия, следует перейти к слайду №2. 
Слайд 2
T.: Yes, that’s correct. “To abbreviate” means “to shorten”. Let’s shorten the words in the 1st column.
Ss: Lab, exam, info.
T.: How did you shorten these words?
Ss: By cutting away the end of the word.
T.: Let’s shorten the words in the 2nd  column.
Ss: By cutting away the beginning of the word.
T.: What are the abbreviations for ‘refrigerator’ and ‘bicycle’?
Ss: Fridge. Bike. We left only the middle part of the words, there are changes in spelling.
Слайд 3
T.: Now let’s analyze how different abbreviations are read. Some abbreviations are read as individual letters.
Слайд 4
T.: Do you know these abbreviations?
Слайд 5
T.: Some abbreviations are read as words. Look at the picture. Do you know what it is?
Учащиеся рассказывают, что им известно об ЮНЕСКО. Затем они составляют аббревиатуру НАТО.
Слайд 6
There are abbreviations pronounced as full words.
Слайд 7, 8
Работа со слайдами 7,8 «What does it mean?» может быть организована в форме конкурса. Победитель может быть награжден шуточным титулом «BS (the best student)». 

